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REVISTA PRESEI 

 

 

 Bugetul de stat a fost votat în Parlament cu 234 de voturi pentru și 170 

împotrivă. Premierul F. Cîțu: Faptul că bugetul a trecut fără amendamente 

arată că suntem o coaliție unită 

După întârzieri, certuri și atacuri politice, bugetul de stat pentru acest an a trecut de 

votul final în Parlament. Este pentru prima dată când propunerea făcută de Guvern 

iese din dezbaterile senatorilor și deputaților fără modificări. Niciunul dintre 

amendamentele depuse de Opoziție nu a fost adoptat. După vot, premierul Florin 

Cîțu a spus că "este un buget bun, echilibrat, cu care începem reconstrucția 

României, și nu poți face acest lucru decât prin reformă și investiții". 

Ludovic Orban, președintele Camerei Deputaților: "Cu 234 de voturi pentru și 

170 de voturi contra, Legea bugetului de stat a fost adoptată!". 

Premierul Florin Cîțu: "De la bugetul de stat trebuie să dăm și anul acesta 

18,19 miliarde de lei mai mult decât anul trecut, pentru că au crescut pensiile, 

repet, au crescut pensiile, și încă ceva: Noi facem toate aceste lucruri - plătim 

mai mult și pensii, și salarii, și alocații - fără să creștem taxe!" 

Parlamentarii din Opoziție au vrut să obțină bani în plus mai ales pentru investiții 

în instrastructura locală. Dar niciunul dintre cele aproape 2.500 de amendamente 

nu a fost aprobat. Alocațiile pentru copii și voucherele pentru stimularea natalității 

au fost invocate din nou, dar în zadar. 

 

Gabriel Mutu, senator PSD: "Dumneavoastră nu sunteți în stare nici măcar să 

votați un amendament pentru oameni, pentru milioanele de români care trăiesc 

în București ... știu că doare! Atitudine de vagabond pe stradă, domnule! (...) Eu 

știu că atunci când nu-ți convine, începi să ..." 

Ludovic Orban, președintele Camerei Deputaţilor: "Nu-i vorba de a conveni, 

respectați regulamentul, suntem la dezbaterea pe articole! Vă rog să-i tăiați 

microfonul". 

http://stiri.tvr.ro/bugetul--in-parlament--premierul-f--ci--u--incepem-reforma-in-toate-cotloanele-statului-roman--m--ciolacu--psd---anexa-703--direc--ionata-doar-pentru-anumite-partide_880423.html#view
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Adrian SOLOMON, PSD: “Ieri, la textul legii, v-ați opus, în majoritate, măririi 

alocațiilor. Și am zis că e bine să avem un amendament de rezervă, să asigure 

banii necesari măririi alocațiilor de la 1 iulie, astfel încât deficitul să nu 

crească”. 

 

Discuțiile s-au aprins și când s-a discutat despre bugetul Educației, despăgubirea 

fermierilor afectați de secetă sau despre investițiile în infrastructura de transporturi. 

 

RODICA BOANCĂ, senator AUR: „Suntem conștienți de faptul că aceste 

amendamente nu vor trece. (...) Am asistat la un simulacru de buget, un 

simulacru de dezbatere pe marginea lui. (...) Bugetul alocat sistemului 

educațional trebuie să fie de 6% din Produsul Intern Brut, minim 5% din PIB!" 

ANCA DRAGU, președintele Senatului: “Amendamentele, cele 3.640 de 

amendamente, de fapt nu aveau o sursă de finanțare. Despre asta vorbim când 

facem buget, pentru că nevoile sunt nelimitate, dar trebuie să împărțim acești 

bani cât mai riguros”. 

 

Discuții aprinse au fost și ieri. Iar ședința s-a prelungit până spre dimineață, la ora 

2.00. Iar unii senatori și deputați de la PSD și AUR au fost surprinși de adversarii 

de la USR-PLUS în timp ce votau și pentru colegii absenți. 

 

Discuție F. Havârneanu, USR - PLUS, L. Feodorov, AUR (Sursă: Facebook/Filip 

Havarneanu): 

 

"Nu vă supărați, se votează la o singură cartelă. Este al nouălea vot pe care-l 

dați la două cartele. Nu se poate". 

Feodorov, AUR: "Colega mi-a dat mandat" 

 

Premierul s-a declarat convins că bugetul va rămâne așa cum l-a propus. 

 

Premierul Florin Cîțu (Sursa: DCNews): “Nu, nu am emoţii, aţi văzut cum a 

decurs și dezbaterea, şi în comisii. Cred că o să fie prima dată când un buget o să 

treacă curat prin Parlamentul României”. 
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Lucian Romașcanu, PSD: “Putem felicita, pentru creativitate, coaliția de 

guvernare. Este al doilea buget care trece prin asumare, dar o altă formă de 

asumare - niciun amendament acceptat”. 

Bugetul are un deficit de 7,16% din PIB și e construit pe o creștere economică 

estimată la 4,3%, în acest an. 

----------------------------------------------------------------------------------------------------

-------- 

ACTUALIZARE Bugetul asigurărilor sociale de stat a fost adoptat. 

Florin Cîțu, declarații după vot: "Este un buget bun, echilibrat, cu care 

începem reconstrucția României, și nu poți face acest lucru decât prin reformă și 

investiții. Sunt cele două lucruri pe care am axat acest buget. Investiții-record, 

jumătate din fonduri europene, și reformă - pe care mulți politicieni au tot 

aruncat-o în spațiul public, dar cam toți au fugit de ea și este momentul să o 

facem. Acest buget forțează reforma, pentru că am spus că sigur o vom face prin 

buget. Cred că este și o premieră, un buget care trece prin parlamentul României 

fără niciun amendament și arată foarte clar că suntem o coaliție unită, 

puternică, pregătită să reziste toți cei patru ani de zile, când mai avem mult de 

lucru". 

Dan Barna, președintele USR: "Cele două zile în care am ajuns să votăm 

bugetul au dovedit că există majoritate parlamentară stabilă, există o coaliție de 

guvernare care și-a propus să facă aceste reforme, în momentul de față România 

are un buget, din acest moment începe activitatea de execuție, marea provocare, 

acele proiecte importante de care România are mare nevoie și despre care 

vorbim de 30 de ani să înceapă să devină realitate în fiecare bucată de Românie, 

în fiecare județ, în fiecare oraș sau comună. Aceste 2 zile au arătat că această 

coaliție de centru-dreapta își onorează angajamentele făcute românilor în 

campania electorală, în ciuda unei Opoziții cu voturi duble și obișnuită așa de a 

fura voturi chiar și când ești în minoritate. Votul de azi al colegilor din 

Parlament confirmă că din acest moment România intră pe execuție bugetară, 

pentru cel mai ambițios buget de investiții pe care l-a avut România vreodată". 
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Kelemen Hunor, UDMR: "Ca să putem vota acest buget în două zile, după 

dezbateri extrem de bune, era nevoie de o pregătire a proiectului de buget și nu 

degeaba am întârziat un pic față de calendarul inițial, fiindcă era nevoie de o 

pregătire foarte exactă, de o dezbatere publică, și uite că am reușit să venim cu 

un buget foarte bine făcut, astfel încât în 2021 nu numai reducem deficitul la 

7,1, dar reușim să facem investiții în toate domeniile, de la infrastructura mare 

până la Sănătate, de la Educație până la Mediu și Dezvoltare Locală, vor fi 

investiții care vor schimba România în anii care urmează. Pe viitor avem nevoie 

de bugete multianuale și, în 2021, din timp trebuie să ne pregătim ca să începem 

anul 2022, pentru că în politică e musai să vezi ținte mai îndepărtate, în așa fel 

încât o creștere economică și o stabilitate pentru investitori să ne ducă într-o 

direcție în care fiecare om va simți că merită să muncească și poate să facă un 

proiect pentru familie, pe orice moment și pe orice termen". 

ACTUALIZARE Bogdan Huțucă (PNL), vicepreședintele Comisiei de Buget 

Finanțe din Camera Deputaților, prezintă raportul pentru bugetul asigurărilor 

sociale de stat. 

ACTUALIZARE Premierul Florin Cîțu prezintă proiectul bugetului de asigurări 

sociale. 

- deciziile pe care le-ați luat în ultimul an, dezmățul, ne-au adus în situația de a 

avea deficit. Pentru că au crescut pensiile. Noi facem toate acestea, și pensii, și 

alocații, pentru că nu am crescut taxele. 

ACTUALIZARE Bugetul de stat a fost votat în Parlament cu 234 de voturi pentru 

și 170 împotrivă. 

ACTUALIZARE Dezbaterile pe marginea bugetului de stat s-au terminat, 

urmează cele ale bugetului asigurărilor sociale. 

ACTUALIZARE Plenul Parlamentului a aprobat, marţi, anexa 3 din proiectul 

legii bugetului de stat pe 2021, care cuprinde bugetele ordonatorilor principali de 

credite - ministere, autorităţi, agenţii şi alte instituţii. 

 

Parlamentarii mai au de dezbătut încă 11 anexe, iar apoi este programat votul final 

asupra proiectului legii bugetului de stat. 
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ACTUALIZARE 12.30 Luiza Gireadă transmite de la Parlament pentru 

Telejurnalul de la ora 12.00:  Ne așteptăm și astăzi la discuții tensionate în 

parlament și la amendamente depuse de opoziție. De aproximativ două ore sunt 

solicitate fonduri suplimentare pentru administrațiile locale. Opoziția cere bani din 

fondul de rezervă al guvernului pentru ca investiții să fie făcute nu doar în 

localitățile care sunt controlate de reprezentați ai partidelor din coaliție, ci și în 

celelalte. 

ACTUALIZARE 10.50 Camera Deputaţilor şi Senatul s-au reunit, marţi, în 

şedinţă comună, pentru a continua dezbaterile la proiectele de lege privind bugetul 

de stat şi bugetul asigurărilor sociale de stat pe 2021, anunță Agerpres. Şedinţa de 

plen de luni a început la ora 16,00 şi s-a terminat la ora 2,00, în noaptea de luni 

spre marţi, timp în care parlamentarii au votat proiectului legii bugetului de stat pe 

articole, precum şi două anexe. Dezbaterile au fost oprite la Anexa 3 - bugetul 

Ministerului Dezvoltării, unde au fost formulate şi supuse votului mai multe 

amendamente. 

Plenul Legislativului continuă azi dezbaterile pe anexele proiectului Legii 

bugetului de stat şi pe proiectul Legii bugetului asigurărilor sociale de stat pe anul 

2021. 

La finalul dezbaterilor, cele două proiecte vor fi supuse votului final al 

Parlamentului. 

Nu au fost adoptate amendamente 

Comisiile parlamentare de buget-finanţe au dat sâmbătă raport favorabil 

celor două proiecte în forma în care acestea au fost transmise de Guvern. Nu a 

fost adoptat niciun amendament. 

Conform proiectului, bugetul de stat se stabileşte la venituri în sumă de 173,700 

miliarde lei, iar la cheltuieli în sumă de 326,407 miliarde lei credite de angajament 

şi în sumă de 261,050 miliarde lei credite bugetare, cu un deficit de 87,349 

miliarde lei. 

 

https://www.agerpres.ro/viata-parlamentara/2021/03/02/buget2021-parlament-a-inceput-sedinta-de-plen-in-care-se-dezbate-bugetul--670532
http://stiri.tvr.ro/dezbateri-aprinse-in-comisii-asupra-proiectului-de-buget-bugetul-ministerului-finantelor-si-cel-pentru-actiuni-generale-avizate-de-comisiile-de-buget-finante_880357.html#view
http://stiri.tvr.ro/dezbateri-aprinse-in-comisii-asupra-proiectului-de-buget-bugetul-ministerului-finantelor-si-cel-pentru-actiuni-generale-avizate-de-comisiile-de-buget-finante_880357.html#view
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La nivel consolidat, deficitul este estimat la 7,16% din Produsul Intern Brut (pe 

cash) în acest an, în condiţiile unor venituri reprezentând 32,67% din PIB, 

respectiv 364,907 miliarde de lei, şi ale unor cheltuieli de 39,84% din PIB, 

respectiv 444,907 miliarde de lei. 

Proiectul de buget este configurat pe un cadru economic cu o creştere de 4,31% 

prevăzută pentru anul 2021. 

Conform proiectului bugetului asigurărilor sociale de stat, bugetul aferent 

sistemului public de pensii se stabileşte la venituri în sumă de 90,08 miliarde lei 

lei, şi identic la cheltuieli, atât la credite de angajament, cât şi la credite bugetare. 

Sistemul de asigurare pentru accidente de muncă şi boli profesionale se stabileşte 

la venituri în sumă de 283,325 milioane lei, iar la cheltuieli în sumă de 140,395 

milioane lei, atât la credite de angajament, cât şi la credite bugetare, cu un excedent 

de 142,93 milioane lei. 

La elaborarea bugetului asigurărilor sociale de stat şi al asigurărilor pentru şomaj 

pe anul 2021 s-au avut în vedere următoarele: valoarea punctului de pensie de 

1.442 lei, astfel cum a fost majorat cu 14% la 1 septembrie 2020; creşterea 

câştigului salarial mediu brut în anul 2021 la 5.380 lei, faţă de 5.150 lei estimat 

pentru anul 2020 şi 4.853 lei realizat în anul 2019; creşterea numărului de şomeri 

înregistraţi, ajungându-se astfel la finele anului 2021 la 310.000 persoane, de la 

305.000 persoane la finele anului 2020, şi creşterea ratei şomajului înregistrat, 

ajungându-se astfel la finele anului 2021 la 3,6% faţă de 3,5% la finele anului 

2020, se menţionează în nota de fundamentare a proiectului. 

Luni seara, senatorii şi deputaţii au votat pe articole proiectul Legii bugetului pe 

acest an. Nu a fost acceptat niciun amendament la cele 57 de articole ale 

proiectului de lege, acestea fiind aprobate în forma Guvernului. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Guvernul Cîţu pregăteşte zeci de decizii importante - Lista integrală pentru 

miercuri/ DOCUMENT 

STIRIPESURSE.RO vă prezintă proiectele de acte normative care ar putea fi 

incluse pe agenda ședinței Guvernului României din 3 martie 2021. 

Agenda ședinței de Guvern poate fi completată cu proiecte de acte normative 

incluse pe lista suplimentară. 

I. PROIECTE DE LEGI 

1. PROIECT DE LEGE privind acceptarea Convenției globale pentru 

recunoașterea calificărilor din învățământul superior, adoptată la Paris la 25 

noiembrie 2019 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/new/wp-

content/uploads/2021/03/LG.pdf 

2. PROIECT DE LEGE pentru punerea în aplicare a Protocolului nr.16 la 

Convenţia pentru apărarea drepturilor omului şi a libertăţilor fundamentale, 

adoptată la Roma la 4 noiembrie 1950, adoptat la Strasbourg la 24 iunie 2013, 

semnat de România la Strasbourg, la 14 octombrie 2014, precum şi pentru 

modificarea unor acte normative 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/new/wp-

content/uploads/2021/03/LG-1.pdf 

3. PROIECT DE LEGE de ratificare a Protocolului nr.16 la Convenţia pentru 

apărarea drepturilor omului şi a libertăţilor fundamentale, adoptată la Roma la 4 

noiembrie 1950, adoptat la Strasbourg la 24 iunie 2013, semnat de România la 

Strasbourg, la 14 octombrie 2014 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/new/wp-

content/uploads/2021/03/LG-2.pdf 

II. PROIECTE DE ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ 

1.  PROIECT DE ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ pentru modificarea și 

completarea Ordonanței de Urgență a Guvernului României nr.194/2002 privind 

regimul străinilor în România 

https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2021/03/LG.pdf
https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2021/03/LG.pdf
https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2021/03/LG-1.pdf
https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2021/03/LG-1.pdf
https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2021/03/LG-2.pdf
https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2021/03/LG-2.pdf
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Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/new/wp-

content/uploads/2021/03/OUG.pdf 

III. PROIECTE DE HOTĂRÂRI 

1. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind stabilirea unor măsuri pentru aplicarea 

Regulamentului de punere în aplicare (UE) 2019/1842 al Comisiei din 31 

octombrie 2019 de stabilire a normelor de aplicare a Directivei 2003/87/CE a 

Parlamentului European și a Consiliului în ceea ce privește noi modalități de 

ajustare a alocării cu titlu gratuit a cotelor de emisii din cauza modificării nivelului 

de activitate 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/new/wp-

content/uploads/2021/03/HG-4.pdf 

2. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru aprobarea indicatorilor tehnico – 

economici ai obiectivului de investiții “D.A.N.U.B.E. – Rețea de acces la Dunăre – 

Deblocarea circulației în Europa prin dezvoltarea în România a unei infrastructuri 

de porturi TEN-T de înaltă calitate în condiții economice optime – Port Giurgiu” 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/new/wp-

content/uploads/2021/03/HGANEXA.pdf 

3. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind actualizarea valorii de inventar și a 

datelor de identificare a unui imobil aflat în domeniul public al statului și 

administrarea Aeroclubului României precum și transmiterea unei părți din acesta 

din administrarea Aeroclubului României în administrarea Institutului Național de 

Cercetare-Dezvoltare Aerospațială „Elie Carafoli” - I.N.C.A.S.-București 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/new/wp-

content/uploads/2021/03/HG-5.pdf 

4. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru aprobarea indicatorilor tehnico – 

economici ai obiectivului de investiții “Reabilitarea și modernizarea infrastructurii 

de transport naval în porturile din afara rețelei TEN-T – Port Corabia” 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/new/wp-

content/uploads/2021/03/HGANEXA-1.pdf 

https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2021/03/OUG.pdf
https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2021/03/OUG.pdf
https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2021/03/HG-4.pdf
https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2021/03/HG-4.pdf
https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2021/03/HGANEXA.pdf
https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2021/03/HGANEXA.pdf
https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2021/03/HG-5.pdf
https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2021/03/HG-5.pdf
https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2021/03/HGANEXA-1.pdf
https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2021/03/HGANEXA-1.pdf
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5. PROIECTE DE HOTĂRÂRI privind eliberări/numiri de prefecţi şi/sau 

subprefecţi 

IV. MEMORANDUMURI 

1. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea negocierii și semnării Acordului 

privind prelungirea valabilității Acordului între Ministerul Apărării Naționale și 

Departamentul Apărării al Statelor Unite ale Americii privind asistența medicală 

pentru membrii forțelor armate și dependenții lor, semnat la Washington, la 6 

septembrie 2012 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/new/wp-

content/uploads/2021/03/MEMO.pdf 

2. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea semnării Acordului între Guvernul 

României și Guvernul Statului Kuwait privind cooperarea în domeniul military 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/new/wp-

content/uploads/2021/03/MEMO-1.pdf 

3. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea demarării analizelor preliminare de 

identificare a opțiunilor de dezvoltare a Aeroportului Internațional Henri Coandă 

București de către Ministerul Transporturilor și Infrastructurii, cu sprijinul 

Grupului Băncii Mondiale, prin International Finance Corporation (IFC) 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/new/wp-

content/uploads/2021/03/MEMO-3.pdf 

4.    MEMORANDUM cu tema: Aprobarea semnării Acordului între Guvernul 

României şi Guvernul Republicii Moldova privind reglementarea construirii unor 

apeducte 

-Eliberarea deplinelor puteri pentru un demnitar din cadrul Ministerului Mediului, 

Apelor și Pădurilor sau pentru Ambasadorul României la Chișinău în vederea 

semnării Acordului între Guvernul României şi Guvernul Republicii Moldova 

privind reglementarea construirii unor apeducte 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/new/wp-

content/uploads/2021/03/MEMO-2.pdf 

https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2021/03/MEMO.pdf
https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2021/03/MEMO.pdf
https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2021/03/MEMO-1.pdf
https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2021/03/MEMO-1.pdf
https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2021/03/MEMO-3.pdf
https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2021/03/MEMO-3.pdf
https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2021/03/MEMO-2.pdf
https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2021/03/MEMO-2.pdf
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V. NOTE 

1. NOTĂ privind transmiterea unei cereri către Consiliul Local al comunei 

Brodina, județul Suceava, în scopul adoptării de către acesta a unei hotărâri privind 

trecerea unei suprafețe de teren din domeniul public al comunei Brodina în 

domeniul public al statului, în vederea dării în administrarea Ministerului 

Afacerilor Interne prin Inspectoratul Teritorial al Poliției de Frontieră Sighetu 

Marmației 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/new/wp-

content/uploads/2021/03/NOTA.pdf 

2. NOTĂ cu tema: ,,Aprobarea transmiterii de către Guvern, prin Secretariatul 

General al Guvernului, a unei cereri către Consiliul Local al Municipiului Râmnicu 

Vâlcea, privind emiterea unei hotărâri care are ca obiect transmiterea imobilului 

situat în municipiul Râmnicu Vâlcea, B-dul Nicolae Bălcescu nr. 26, județul 

Vâlcea, din domeniul public al municipiul Râmnicu Vâlcea în domeniul public al 

statului, în vederea dării lui în administrarea Universității din Pitești, instituție 

aflată în coordonarea Ministerului Educației 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/new/wp-

content/uploads/2021/03/NOTA-1.pdf 

VI. PUNCTE DE VEDERE 

1. PROIECTE DE PUNCTE DE VEDERE asupra unor proiecte de legi inițiate 

de guvernele anterioare, aflate în procedură parlamentară, potrivit opiniilor 

exprimate de ministerele/instituțiile consultate 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/new/wp-

content/uploads/2021/03/NOTA-PUNCTE-DE-VEDERE.pdf 

2. PUNCTE DE VEDERE ale Guvernului referitoare la 34 inițiative legislative 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/new/wp-

content/uploads/2021/03/PUNCTE-DE-VEDERE_compressed.pdf . 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2021/03/NOTA.pdf
https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2021/03/NOTA.pdf
https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2021/03/NOTA-1.pdf
https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2021/03/NOTA-1.pdf
https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2021/03/NOTA-PUNCTE-DE-VEDERE.pdf
https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2021/03/NOTA-PUNCTE-DE-VEDERE.pdf
https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2021/03/PUNCTE-DE-VEDERE_compressed.pdf
https://sgg.gov.ro/new/wp-content/uploads/2021/03/PUNCTE-DE-VEDERE_compressed.pdf
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 Guvernul se reuneşte în două şedinţe. Pe ordinea de zi: eliberări și numiri de 

prefecţi 

Guvernul se va reuni miercuri în cadrul a două şedinţe, unde urmează să aprobe 

mai multe proiecte de acte normative, printre acestea figurând şi hotărâri de guvern 

referitoare la eliberări/numiri de prefecţi şi/sau subprefecţi. 

Potrivit anunţului Executivului, prima şedinţă este programată miercuri de la ora 

8.00 în format online, iar cea de-a doua de la ora 13.00. 

Potrivit ordinii de zi, Guvernul ar urma să aprobe şi un proiect de ordonanţă de 

urgenţă pentru modificarea şi completarea OUG 194/2002 privind regimul 

străinilor în România, referitor la obţinerea vizelor de lungă şedere pentru străinii 

bursieri ai statului român. 

În nota de fundamentare se precizează că prin proiectul de act normativ este avută 

în vedere, în principal, "reglementarea situaţiei juridice, în ceea ce priveşte 

obţinerea vizelor de lungă şedere şi prelungirea ulterioară a dreptului de şedere, 

pentru străinii bursieri ai statului român sau nebursieri, dar exoneraţi de plata 

taxelor de şcolarizare, care urmează să studieze în liceele din România, precum şi 

pentru străinii bursieri ai instituţiilor de învăţământ universitar de stat, acreditate 

ori autorizate provizoriu potrivit legii". 

Totodată, proiectul de OUG vizează şi "reglementarea situaţiei juridice, în ceea ce 

priveşte prelungirea dreptului de şedere pentru stagiari". 

În şedinţa de Guvern urmează să fie aprobat un proiect de lege de ratificare a 

Protocolului nr.16 la Convenţia pentru apărarea drepturilor omului şi a libertăţilor 

fundamentale, adoptată la Roma la 4 noiembrie 1950, adoptat la Strasbourg la 24 

iunie 2013, semnat de România la Strasbourg, la 14 octombrie 2014. 

"La data intrării în vigoare a Protocolului pentru România, Curtea Constituţională 

şi ÎCCJ vor putea adresa CEDO solicitări de aviz consultativ, conform unei 

proceduri reglementate prin lege", se menţionează în nota de fundamentare a 

proiectului de lege. 
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Totodată, Executivul ar urma să adopte un proiect de hotărâre pentru aprobarea 

indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiţii "D.A.N.U.B.E. - Reţea 

de acces la Dunăre - Deblocarea circulaţiei în Europa prin dezvoltarea în România 

a unei infrastructuri de porturi TEN-T de înaltă calitate în condiţii economice 

optime-Port Giurgiu". 

Un alt proiect de hotărâre de guvern aflat pe agenda şedinţei prevede aprobarea 

indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiţii "D.A.N.U.B.E. - Reţea 

de acces la Dunăre - Deblocarea circulaţiei în Europa prin dezvoltarea în România 

a unei infrastructuri de porturi TEN-T de înaltă calitate în condiţii economice 

optime - Port Giurgiu". 

Executivul va aproba şi un memorandum pentru aprobarea semnării Acordului 

între Guvernul României şi Guvernul Statului Kuwait privind cooperarea în 

domeniul militar. 

Printr-un alt memorandum, Executivul urmează să aprobe demararea analizelor 

preliminare de identificare a opţiunilor de dezvoltare a Aeroportului Internaţional 

Henri Coandă Bucureşti de către Ministerul Transporturilor şi Infrastructurii, cu 

sprijinul Grupului Băncii Mondiale, prin International Finance Corporation (IFC). 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Granturi pentru agricultori prin Agro IMM Invest. Vor fi incluși 

producătorii de bere și vin 

Programul IMM Invest urmează să fie modificat. Astfel, pe zona de agricultură vor 

fi schimbări importante, precum un grant nerambursabil de maxim 10% din 

valoarea creditului acordat. Practic, asta va fi suplimentar sprijinului financiar 

acordat în cadrul programului IMM Invest, format din acoperirea integrală a 

comisioanelor de risc, de administrare și a dobânzilor la creditul garantat pentru 8 

luni. 
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Proiect modificari agricultura granturi IMM Invest si Agro IMM Invest 

Practic, prin subprogramul Agro IMM Invest va fi acordat un grant nerambursabil 

de maxim 10% din valoarea creditului garantat, așa cum am spus, cu condiția 

încadrării în plafonul de 120.000 euro pentru fiecare întreprindere care își 

desfășoară activitatea în sectorul pescuitului și acvaculturii sau 100.000 euro 

pentru fiecare firmă din producția primară de produse agricole, ori 800.000 euro 

pentru fiecare întreprindere din sectorul alimentar. 

 

Grantul se va acorda în termen de 1 an. De asemenea, va fi o perioadă de grație 

extinsă de maximul 24 de luni pentru creditele de investiții ale beneficiarilor 

eligibili din domeniul agriculturii, pescuitului, acvaculturii și sectorului alimentar 

ce aplică în cadrul Agro IMM Invest. 

 

Pentru celelalte credite de investiții, durata de grație maximă va fi de 18 luni. 

 

Creditele garantate în cadrul Agro IMM Invest vor avea o perioadă de grație de 24 

de luni pentru rambursarea principalului, iar rambursare creditelor se va efectua în 

cel puțin 2 rate pe an. 

 

Conform proiectului, vor fi incluși la IMM Invest și producătorii de vin și bere. 

 

Autoritățile estimează că vor beneficia 58.987 de firme prin IMM invest și Agro 

IMM Invest. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 MTI lansează în dezbatere proiectul de modificare a Normelor metodologice 

privind transportul studenţilor pe calea ferată 

Ministerul Transporturilor şi Infrastructurii a lansat în consultare publică proiectul 

de act normativ prin care se propune modificarea reglementărilor de lucru la casele 

de bilete şi în tren, în vederea acordării reducerii de 50% pentru transportul pe 

calea ferată a studenţilor, în conformitate cu dispoziţiile OUG nr. 8/2021. 

 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-03-3-24639957-0-proiect-modificari-agricultura-granturi-imm-invest-agro-imm-invest.pdf
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"În cadrul proiectului de Hotărâre de Guvern de modificare a normelor 

metodologice s-a specificat care este reducerea la transport de care beneficiază 

studenţii, respectiv legitimaţii de călătorie cu tarif redus 50% (50% din tariful de 

transport şi 50% din tariful de rezervare) şi abonamente lunare cu număr nelimitat 

de călătorii cu reducere 50% la transportul cu tren Regio şi InterRegio clasa a II-a", 

se menţionează în instrumentul de motivare care însoţeşte proiectul de Hotărâre de 

Guvern pentru modificarea şi completarea Normelor metodologice privind 

acordarea facilităţilor de transport intern feroviar şi cu metroul pentru elevi şi 

studenţi, aprobate prin Hotărârea Guvernului nr. 42/2017. 

 

Astfel, potrivit OUG nr. 8/2021, vor exista două categorii de studenţi 

beneficiari de facilităţi la transportul pe calea ferată: studenţii beneficiari de 

tarif redus 50% şi studenţii orfani sau care sunt proveniţi de la casele de copii 

beneficiari de gratuitate. 

 

"Studenţii români/străini, în vârstă de până la 26 de ani, care sunt prevăzuţi la art. 

205 alin. (2) din Legea educaţiei naţionale nr. 1/2011, cu modificările şi 

completările ulterioare, beneficiază de tarif redus cu 50% la transportul feroviar 

intern la toate categoriile de trenuri, clasa a II-a, în tot cursul anului calendaristic, 

indiferent de distanţă sau rutele călătoriilor. Studenţii orfani sau proveniţi din 

casele de copii beneficiază de gratuitate pentru transportul feroviar intern la toate 

categoriile de trenuri, clasa a II-a", se arată în proiect. 

 

Potrivit documentului, operatorii de transport feroviar de călători vor elibera 

studenţilor legitimaţii de călătorie cu tarif de transport redus 50% la toate 

categoriile de trenuri, clasa a II-a şi tarif de rezervare redus 50% pentru 

călătoria cu trenurile cu regim de rezervare, cât şi abonamente lunare cu 

număr nelimitat de călătorii, clasa a II-a cu tarif redus 50%. Totodată, 

operatorii de transport feroviar de călători vor elibera studenţilor orfani sau 

proveniţi din casele de copii legitimaţii de călătorie gratuite pentru călătoria 

la toate categoriile de trenuri, clasa a II-a, cât şi abonamente lunare gratuite 

cu număr nelimitat de călătorii. 
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În plus, prin intermediul proiectului de act legislativ s-a stipulat care sunt 

documentele în baza cărora studenţii orfani sau care sunt proveniţi de la casele de 

copii beneficiază de gratuitate. De asemenea, s-au adus completări în ceea ce 

priveşte obţinerea legitimaţiilor de călătorie în baza adeverinţelor emise de unitatea 

de învăţământ, atât în format fizic, cât şi în format electronic.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Coaliția împarte „pachetul media”. Jocul dur al UDMR poate bloca 

revocarea șefei TVR 

Surse din Coaliția de guvernare au declarat pentru Europa Liberă că se negociază 

„pachetul media”, iar pretențiile UDMR pot bloca revocarea conducerii televiziunii 

publice și a radioului public. La ultima ședință a Coaliției, UDMR a întrebat dacă 

poate propune Avocatul Poporului. 

După votarea bugetului, următorul pas pentru majoritatea parlamentară îl constituie 

obținerea controlului asupra unor instituții media de stat. „Pachetul media” aflat pe 

masa Coaliției cuprinde șefia TVR, a Radioului Public, conducerea Agerpres și 

numirea a patru membri în Consiliul Național al Audiovizualului (CNA). De acest 

pachet este lipită și funcția de Avocat al Poporului. Coaliția va avea discuția finală 

pentru acest subiect luni. 

PNL și USR-PLUS doresc ca votul pentru revocarea conducerii TVR și a 

Radioului Public să fie dat săptămâna viitoare. Comisiile reunite de cultură ar 

respinge raportul de activitate al TVR și Societății Române de Radio (SRR) pentru 

2019, ceea ce ar duce la schimbare Doinei Gradea și a lui Georgică Severin din 

fruntea acestor instituții. Gradea și Severin și-au obținut funcțiile cu ajutorul PSD. 

„Putem da votul săptămâna viitoare pentru TVR și Radioul public și să rămână 

conduceri interimare până la stabilirea numelor în Coaliție”, au declarat pentru 

Europa Liberă surse din conducerea PNL. Printre numele avansate de liberali 

pentru șefia TVR este cel al Mădălinei Dobrovolschi, fosta consilieră a 

președintelui Klaus Iohannis. 
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Intenția liberalilor se lovește însă de opoziția UDMR. Liderii Uniunii au o poziție 

fermă: nici un vot nu se va da în Parlament până nu se ajunge la un acord în 

Coaliția de guvernare. 

„Când PNL, USR-PLUS și UDMR vor ajunge la un acord clar, bine definit privind 

cine va propune nume pentru TVR, SRR și Avocatul Poporului, atunci se poate 

vorbi de un vot în Parlament. În Coaliție trebuie stabilit ce partid va face 

nominalizările, dar și pe cine. Până ce acest acord nu există, nu susținem ideea 

unui vot pentru revocarea conducerilor TVR și SRR”, au precizat surse din 

conducerea UDMR pentru Europa Liberă. 

În ultima ședință a Coaliției, UDMR și-a exprimat voalat nemulțumirea față de 

modul în care se împart instituțiile în cadrul Coaliției. 

„PNL a spus că ia TVR-ul, USR că ia Radioul Public, moment în care UDMR a 

spus că va propune Avocatul Poporului. Ludovic Orban a spus că nu se poate ca 

UDMR să propună Avocatul Poporului și discuția s-a închis”, au dezvăluit surse 

din Coaliție. 

Potrivit surselor citate, UDMR a cerut să fie respectat algoritmul, în sensul că dacă 

PNL și USR își exprimă opțiunea pentru o instituție, a treia variantă să fie lăsată 

Uniunii. Spre exemplu, în cazul împărțirii prefecturilor, PNL a ales județul Sibiu, 

USR-PLUS a dorit Bucureștiul, iar UDMR a putut opta pentru județul Cluj, ceea ce 

a generat nemulțumirea liberalilor din județ. 

Dacă PNL ar opta pentru TVR, iar USR-PLUS pentru SRR, UDMR ar putea prelua 

Avocatul Poporului. UDMR a cerut și poziția din fruntea Radioului, dacă nu poate 

să nominalizeze Avocatul Poporului. 

Liberalii nu acceptă ca UDMR să propună viitorul Avocat al Poporului, mai ales că 

înlocuirea Renatei Weber reprezintă o promisiune a lui Ludovic Orban. PNL a 

demarat în Parlament procedurile pentru revocare. 

Împărțirea din Coaliție poate să cuprindă și alte variabile. La nivelul Parlamentului 

se va constitui Comisia de Cod Electoral. UDMR a cerut să conducă această 

Comisie, lucru neacceptat din start de PNL și USR-PLUS. La negocierile de la 

Vila Lac din luna decembrie, UDMR s-a pronunțat clar împotriva alegerii 

primarilor în două tururi. 
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Revenirea la sistemul alegerii primarilor în două tururi a fost însă o promisiune 

electorală a PNL și USR-PLUS. 

Un alt blocaj în Coaliție poate să apară în legătură cu desființarea Secției Speciale, 

după ce UDMR a început să își nuanțeze poziția. 

Coaliția va obține controlul asupra CNA 

Consiliul Național al Audiovizualului își va schimba componența după ce 

mandatele a patru membri vor expira. Coaliția de guvernare susține că va obține 

majoritatea în CNA după cele patru numiri care vor aparține actualei majorități. O 

propunere va veni din partea Administrației Prezidențiale, două aparțin 

Guvernului, iar una Parlamentului. Monica Gubernat, actuala președinte CNA, 

sprijinită de PSD pentru obținerea funcției, va pierde această poziție după 

schimbarea componenței Consiliului. 

„După mulți ani în care CNA a fost controlat de PSD, încercăm să schimbăm 

lucrurile. E o instituție cu o imagine foarte proastă”, spun surse din Coaliție la 

Europa Liberă. 

În cazul CNA, UDMR a anunțat că nu are pretenții pentru nominalizarea unui 

nume în cadrul Consiliului. O funcție va reveni președintelui Klaus Iohannis, două 

numiri vor aparține PNL și una USR-PLUS. 

(Sursa: romania.europalibera.org) 

 

 Deficit bugetar de 8 ori mai mare în ianuarie, de 3,69 miliarde lei 

România a înregistrat un deficit bugetar de 3,69 miliarde lei, în ianuarie 2021, de 8 

ori mai mare decât cel din aceeași lună a anului precedent. Ca procent din PIB, 

acesta se situează la 0,33%, comparativ cu 0,04% în ianuarie 2020. Vorbim de 

prima lună a acestui an, iar lucrurile se pot schimba pe parcurs pentru ca deficitul 

să fie cel din bugetul adoptat mai devreme, adică 7,16%. Să nu uităm că urmează a 

se încasa, în perioada următoare, bani din restanțele de anul trecut prin procedura 

de eșalonare simplificată. Finanțele anticipează în jur de 7 miliarde lei din asta, dar 

rămâne de văzut dacă așa va fi. 
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Revenind la execuția pe ianuarie, potrivit Ministerului Finanțelor, sume în valoare 

de 2,29 miliarde lei (0,2% din PIB) au fost lăsate în mediul economic prin 

rambursări de TVA, investiții și cheltuieli excepționale alocate pentru combaterea 

efectelor epidemiei de COVID-19. 

“Astfel, în luna ianuarie 2021 restituirile de TVA au fost cu 1,03 miliarde lei mai 

mari decât nivelul lunii ianuarie 2020 pentru susținerea lichidității în sectorul 

privat, iar cheltuielile de investiții au fost cu 0,39 miliarde lei mai mari față de 

aceeași perioadă a anului precedent și plățile cu caracter excepțional generate de 

epidemia COVID-19 au fost de 0,86 miliarde lei”, menționează sursa citată. 

Conform Ministerului, veniturile bugetului general consolidat au însumat 29,18 

mld lei în ianuarie 2021, cu 5,9% peste nivelul încasat în luna similară a anului 

trecut. Exprimate ca pondere în PIB estimat, veniturile bugetare au stagnat la 2,6% 

din PIB. 

“Majoritatea categoriilor de încasări au înregistrat evoluții pozitive (în principal 

fonduri europene, venituri nefiscale, precum și încasările din contribuții de 

asigurări, impozit pe venit și profit), mai puțin veniturile din TVA, care au 

consemnat o scădere, însă pe fondul accelerării restituirilor de TVA pentru 

susținerea lichidității în sectorul privat”, spune MF. 

Încasările nete din TVA au înregistrat 6,05 mld lei în ianuarie, în scădere cu 9,4% 

comparativ cu nivelul înregistrat în luna similară a anului trecut. 

 Scăderea încasărilor nete din TVA este explicată de majorarea restituirilor 

din TVA cu 60%, an/an (+1,03 mld lei: 2,76 mld lei în ianuarie 2021, 

comparativ cu 1,72 mld lei în ianuarie 2020), cu scopul de a asigura 

companiilor un nivel de lichiditate suplimentar în contextul actual. De altfel, 

în perioada analizată, se constată creșterea cu 4,9% a veniturilor brute din 

TVA. 

"Cheltuielile bugetului general consolidat în sumă de 32,87 mld lei au crescut în 

termeni nominali cu 17,4% comparativ cu aceeași perioadă a anului precedent. 

Exprimate ca procent din Produsul Intern Brut, cheltuielile au înregistrat o creștere 

cu 0,2 puncte procentuale de la 2,7% din PIB în luna ianuarie 2020 la 2,9% din 

PIB în luna ianuarie 2021.  
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Majorarea cheltuielilor este determinată și de continuarea măsurilor cu caracter 

excepțional, în domeniul social și economic, pentru diminuarea efectelor negative 

asupra economiei (863,0 mil lei)", spune Ministerul Finanțelor. 

 Cheltuielile privind proiectele finanțate din fonduri externe nerambursabile 

(inclusiv subvențiile de la Uniunea Europeană aferente agriculturii) au fost 

de 1,9 mld lei, cu 48,2% mai mari comparativ cu anul precedent. 

 Cheltuielile pentru investiții, care includ cheltuielile de capital, precum și 

cele aferente programelor de dezvoltare finanțate din surse interne și externe, 

au fost în valoare de 1,7 mld lei, în creștere cu 29,9% comparativ cu aceeași 

perioadă a anului precedent. 

De asemenea, spune MF, din bugetul Ministerului Afacerilor Interne s-au plătit 

14,6 milioane lei pentru achiziționarea de produse - stocuri de urgență medicală, 

inclusiv scannere termice pentru combaterea răspândirii infecției cu coronavirusul 

SARS-COV-2. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Sondaj World Vision România: Jumătate dintre profesorii din mediul rural 

spun că elevii lor au pierdut din materie în pandemie; 80% au nevoie de 

formare în domeniul educației digitale 

Aproape jumătate dintre profesorii din mediul rural care au răspuns unui sondaj al 

Fundaţiei World Vision România consideră că elevii lor au pierdut între 11% și 

45% din materie în pandemie, afirmă organizația într-un comunicat de presă. În 

9% dintre cazuri, pierderile de învățare sunt majore, de la 46% la 80% din materie. 

 

O treime dintre profesori spun că notele copiilor s-au deteriorat în perioada școlii 

online. Doi din trei profesori afirmă că este necesar un ghid standardizat pentru 

educație remedială, iar 80% spun că au nevoie de formare în domeniul educației 

digitale, se mai precizează în document. 

 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 3 martie 2021 20 

 

Sondajul a fost efectuat de Fundaţia World Vision România în perioada 5-12 

februarie 2021 în 74 de unități de învățământ din 14 judeţe din mediul rural. La o 

săptămână după, pe 19 februarie, a fost publicat Ordinul 300 de către Ministerul 

Educației care reglementează educaţia remedială. 

 

În total, 46% dintre profesorii intervievați au apreciat că elevii lor au pierdut între 

11% și 45% din materia care trebuia asimilată. Pe o scală a severității pierderilor 

de învățare, 17% dintre cadrele didactice au afirmat că elevii au pierdut între 11% 

și 20% din materie, în timp ce 19% au indicat o pondere de 21-30%, iar unu din 

zece profesori a indicat pierderi de învățare grave, de la 46% la 80% din materie. 

Pe de altă parte, 30% dintre respondenți au afirmat că pierderile de învățare sunt 

relativ mici, de până la 10% din materie. 

 

Situația este reflectată de evoluția notelor elevilor în perioada în care școala s-a 

desfășurat online (octombrie-decembrie 2020) comparativ cu cea anterioară: 54% 

dintre profesori au declarat că notele copiilor nu au suferit modificări 

semnificative, însă 31% au afirmat că acestea au scăzut. 

 

În acest context, o treime dintre profesorii chestionați au declarat că au mare 

nevoie de pregătire pentru integrarea noțiunilor de educație remedială, în timp ce 

un număr egal dintre aceștia se consideră pregătiți. O pondere dublă, de 63%, 

afirmă că este necesar un ghid standardizat pentru educație remedială. 

 

În ceea ce privește educația digitală, 80% au nevoie de formare în acest domeniu, 

iar 77% vor un ghid standardizat pentru a preda și a evalua elevii online. 

 

Peste 60% dintre profesori consideră că au nevoie de adaptarea programelor și a 

materialelor de predare. 

 

Pe de altă parte, profesorii înșiși spun că impactul pandemiei nu se reduce doar la 

pierderile de învățare. „Elevii au pierdut considerabil”, afirmă unul dintre 

profesorii respondenți. „Acest lucru nu se poate vedea imediat, ci se va descoperi 

în timp, privit atât din punct de vedere cognitiv, cât mai ales emoțional.  
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Subliniez acest ultim aspect deoarece la baza tuturor proceselor de învățare stă 

cunoașterea de sine, un echilibru emoțional pe care de cele mai multe ori nu îl 

formăm acasă, ci la școală, cu un cadru didactic competent. Consider că elevii vor 

avea nevoie de un program de remediere. Un astfel de program are un impact 

semnificativ în viața școlară, având ca obiectiv schimbarea atitudinii față de fiecare 

copil, educația remedială fiind necesară atât la nivel de grup, cât și la nivel 

individual.” 

 

În ceea ce privește resursele materiale, 39% dintre respondenți au menționat nevoia 

de materiale igienico-sanitare, 30% de materiale de protecție (măști etc.), 14% au 

semnalat limitarea indusă de spațiile restrânse care nu permit distanțarea fizică, iar 

9% au indicat nevoia de responsabilizare a personalului și elevilor (pentru a se 

respecta regulile de protecție sanitară). 

 

Ce prevede ordinul dat pe 19 februarie privind orele remediale 

 

Scopul principal al Programului naţional pilot de tip „Şcoala după şcoală“ este 

organizarea, în şcolile cu clase de învăţământ primar şi gimnazial, de activităţi 

remediale, în vederea acordării de sprijin elevilor pentru formarea competenţelor 

specifice, sporirea şanselor de succes şcolar şi de acces la niveluri superioare de 

educaţie şi diminuarea riscului de părăsire timpurie a şcolii. 

 

Sunt eligibili pentru a participa la Program elevii până la clasa a VIII-a inclusiv 

aflaţi în risc de părăsire timpurie a şcolii şi/sau în risc ori în situaţie de eşec şcolar, 

în special elevii care nu au avut acces sau au avut acces deficitar la activităţile 

educaţionale desfăşurate prin intermediul tehnologiei şi al internetului şi elevii 

aparţinând grupurilor vulnerabile, cum ar fi elevi romi, elevi din mediul rural, elevi 

cu dizabilităţi şi elevi din comunităţile dezavantajate economic. 

 

Elevii trebuie să îndeplinescă cel puţin unul dintre următoarele criterii de 

eligibilitate: 

 

a) elevul nu a avut acces sau a avut acces deficitar la activităţile educaţionale 

desfăşurate prin intermediul tehnologiei şi al internetului, întrucât nu dispune de  
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echipamente informatice proprii sau nu beneficiază de conexiune/conexiune fiabilă 

la internet; 

b) elevul se află în situaţie de corigenţă la sfârşitul semestrului I al anului şcolar 

2020-2021 sau are situaţia şcolară neîncheiată la cel puţin o disciplină; 

c) elevul are nevoie de ore remediale, necesitate dovedită de rezultatele şcolare 

obţinute în semestrul anterior sau la evaluarea iniţială de la începutul semestrului 

în derulare. 

 

Școlile vor avea în vedere următoarele recomandări: 

 

a) constituirea grupelor cu o medie de 12 elevi/grupă 

b) organizarea a 20 de ore de activități remediale/lună/elev, cu prezentă fizică în 

clasă 

c) proiectarea, organizarea și susținerea activităților de către cadre didactice 

calificate provenite din unitatea de învățământ care organizează programul sau din 

alte unități de învățământ; 

d) acitivităție remediale, materizalizate în activități de învățare, vor viza 

îmbunătățirea achizițiilor elevilor, în special a acelora care contribuie la formarea 

competențelor de bază, fundamentale pentru formarea celorlalte competențe; 

e) se au în vedere, cu prioritate, activități remediale care să vizeze achizițiile care 

contribuie la formarea competențelor de lierației și a competențelor STEM, 

incluzând și activități pentru formarea comportamentelor specifice competenței ”a 

învăța să înveți” 

În situatii justificate, activitățile remediale se pot desfășura și pe durata vacanței. 

 

Pentru acoperirea consturilor se acordă școlilor care organizează programul un 

sprijin financiar de 200 lei/lună, per elev. 

 

Sprijinul financiar este considerat barem standard de cost per elev și este destinat 

exclusiv acoperirii costurilor organizării și participării copiilor la 20 de 

ore/elev/lună de activități de educație remedială, respectiv susținerii financiare a 

salariilor cadrelor didactice care sunt implicate în activitățile cu elevii, derulate în 

proiect. 
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Ordinul poate fi citit aici 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Cartea de identitate electronica devine realitate. Ministrul Cercetarii anunta 

ca ar putea fi disponibila in luna august 

Ministrul Cercetarii, Inovarii si Digitalizarii, Ciprian Teleman, a declarat marti, 2 

martie, ca probabil cartea de identitate electronica va fi disponibila in august, ea 

oferind si posibilitatea semnaturii electronice. 

 

"Acesti pasi legislativi, cum ar fi adoptarea regulamentului privind identificarea la 

distanta, sunt in curs de a fi legiferati in Parlament, asa ca putem fi optimisti ca in 

luna august vom putea beneficia de aceasta noua carte de identitate, care sa aiba 

dublu rol, atat identificarea digitala, cat si posibilitatea de a semna electronic cu 

ajutorul ei", a afirmat ministrul la DCNews, in cadrul dezbaterii "Digitalizarea 

Romaniei, Prioritate Zero". 

 

El a vorbit si de principiile digitalizarii si de nevoia de transparenta in acest 

domeniu. 

 

"Statul n-ar trebui sa nationalizeze digitalizarea. Aici ar trebui sa fie o relatie 

sanatoasa intre mediul privat si stat, dar nu oricum. Statul trebuie sa isi faca partea 

lui, adica sa asigure conditii de concurenta corecta in digitalizare, pentru a nu mai 

fi suspiciuni, povesti, cum au fost in ultimii 20 de ani", a apreciat Teleman. 

Achizitii publice transparente 

In acest sens, a mentionat nevoia de transparentizare a modului in care se fac 

achizitiile publice, anume punerea in dezbatere publica a caietelor de sarcini. 

 

Totodata, ministrul a spus ca solutiile digitale achizitionate de stat trebuie sa fie 

sustenabile si trebuie sa fie testate, mentionand "total cost of ownership", anume 

"cat ne costa sa achizitionam o solutie software". 

 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-03-2-24638025-0-ordin-program-scoala-dupa-scoala-remediale-feb-2021.pdf
https://ziare.com/politica/stiri-politice/ministrul-digitalizarii-dupa-audierea-din-parlament-sentimentul-cu-care-am-ie-it-din-comisie-este-ca-nimanui-nu-i-pasa-de-cercetare-1664347
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"De multe ori, costurile indirecte au fost omise si asta a dus la incapacitatea, 

inutilitatea unor solutii", a precizat el. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 OFICIAL - Florin Cîțu a semnat: LISTA completă a prefecților și 

subprefecților USR 

Guvernul a numit, în această dimineață, mai mulți prefecți și subprefecți din tot 

arcul guvernamental. Astfel, cei de la USR au primit prefecții din 9 județe și 

subprefecți în 21 de județe. 

”USR contribuie la eforturile Guvernului în teritoriu pentru atingerea obiectivelor 

propuse în programul de guvernare și pentru ca Revoluția bunei guvernări să 

continue. Biroul Național USR a finalizat lista de propuneri de numiri pentru 

funcțiile de prefect și subprefect. 

Biroul Național USR susține următoarele propuneri de numiri pentru funcțiile de 

prefect și subprefect: 

Bacău, prefect – Leonard Ioan Bulai 

Este avocat definitiv, membru al Baroului Bacău din ianuarie 2009, cu specializare 

în Drept civil, contencios administrativ și fiscal, contracte civile și comerciale, 

Dreptul muncii și insolvență. Din decembrie 2012, este managing partner la 

Societatea Civilă de Avocați „Achim & Bulai”. Ca implicare civică, este membru 

în Comitetul Crucii Roșii Bacău din 2015. 

Covasna, subprefect - Dulanyi-Balogh Szilard 

Absolvent de Drept la Universitatea „Lucian Blaga” din Sibiu, și-a început 

activitatea profesională ca jurist la Consiliul Județean Covasna, după care s-a mutat 

în mediul privat, la o societate profesională din domeniul administrare și lichidare 

judiciară. 
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Brăila, prefect – Nicușor Ciocan 

Absolvent de Automatică la Universitatea „Dunărea de Jos” Galați, respectiv 

Științe Economice la Universitatea „Danubius” Galați și posesor al unui master în 

Administrarea Afacerilor Internaționale, lucrează de peste 12 ani în domeniul 

fondurilor europene, atât în administrația centrală, cât și în cea locală. Este 

manager de proiect în cadrul Agenţiei pentru Dezvoltare Regională a Regiunii de 

Dezvoltare Sud-Est și vicepreședinte al USR Brăila. 

Galați, prefect – Gabriel Aurelian Panaitescu 

De profesie inginer, cu un master în Energetica și protecția mediului la 

Universitatea „Dunărea de Jos” Galați, are o experiență îndelungată în 

administrația publică, deținând anterior funcțiile de inspector guvernamental, 

comisar șef la Garda de Mediu Galați, prefect, respectiv subprefect de Galați. 

Maramureș, prefect – Vlad Emanuel Duruș 

Licențiat în Drept la Universitatea „Babeș-Bolyai” Cluj-Napoca, deține un master 

în Științe Penale și Criminalistică și a fost deputat USR în legislatura 2016-2020, 

fiind vicepreședinte al Camerei Deputaților și membru în Comisia juridică a 

Camerei. Din anul 2015, este avocat în cadrul Baroului Maramureș. 

Mureș, subprefect – Ana Lucia Hang 

Licențiată în Economia Comerțului și Turismului, este președintele USR Mureș și 

de aproape trei decenii activează ca antreprenor. Are la activ cursuri de formare în 

Management de proiect, respectiv Inspector Protecția Muncii, dar și un curs de 

perfecționare în Competențe antreprenoriale. 

Olt, subprefect – Fănel Bădici 

Licențiat în Științe economice, a făcut performanță în echipa de management a 

unui grup de firme cu capital românesc. A intrat în politică, în USR, după alegerile 

parlamentare din 2016, dornic să pună umărul la proiectul de modernizare a 

României. 
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Giurgiu, subprefect – Ionuț Alexandru Ciprian 

Absolvent de Cibernetică, Academia de Științe Economice București, are o 

experiență de peste 20 de ani în cercetare de marketing și management de proiecte 

în cadrul unor companii multinaționale. Este președintele USR Giurgiu, iar pe lista 

sa de priorități se află educația, agricultura și dezvoltarea județului Giurgiu. 

Prahova, subprefect – Felix Bulearcă 

Inginer petrolist de profesie, a studiat Relații Publice și Comunicare la Institutul de 

Studii pentru Ordine Publică București înainte de a urma o carieră militară, ca 

ofițer de pompieri, carieră finalizată în anul 2016, cu trecerea în rezervă cu gradul 

de colonel. A fost consultant în domeniul situațiilor de urgență, iar din octombrie 

2020 este consilier județean USR PLUS. 

Sibiu, subprefect – Theodoru Laurențiu 

De profesie inginer Electronică și Telecomunicații – Universitatea Tehnică „Gh. 

Asachi” Iași, a urmat cursuri post-universitare de management, de fiabilitate și 

mentenanță a sistemelor tehnice la București și Geneva. Timp de 30 de ani, a fost 

implicat în domeniul privat al telecomunicațiilor, iar în 2017 a intrat în corpul 

profesional al evaluatorilor autorizați. 

Argeș, prefect – Emilia Mateescu 

Absolventă de Științe Economice, Juridice și Administrative, specializarea 

Administrație publică, are un master în Drept la Universitatea București și urmează 

studii de doctorat la Universitatea din Craiova. Din mai 2011, este executor 

judecătoresc, iar în 2018 a devenit membră USR. 

Ialomița, prefect – Mihai Andrei Tănăsescu 

A studiat Relații Internaționale și a absolvit Școala Națională de Studii Politice și 

Administrative, este antreprenor și președintele USR Ialomița. Ca prefect, își 

propune să fie liantul între instituțiile statului, comunitate, mediul de afaceri și 

societatea civilă, cu aplicarea principiului integrității și corectitudinii. 
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Satu Mare, subprefect – Lavinia Anamaria Kiss 

Este absolventă de Științe Economice în cadrul Universității „Vasile Goldiș” Arad, 

specializarea Contabilitate și Informatică de Gestiune, are un master în Audit și 

expertiză contabilă. Are o experiență de 13 ani în domeniul bancar, din care mai 

bine de 9 ani în management, acumulând experiență în coordonarea de echipe și 

implementarea proiectelor. 

Brașov, subprefect – Ioan Codruț Bucur 

Este economist, cu o carieră în vânzări și management de peste 20 de ani, iar în 

urmă cu șapte ani, a devenit antreprenor. S-a implicat civic în Asociația Reactiv 

Brașov și a devenit membru USR în septembrie 2017. Din octombrie 2020, este 

consilier județean USR PLUS, membru în Comisia 1 de Buget-Finanțe a CJ 

Brașov. 

Hunedoara, subprefect – Oana Andreea Biriș 

Licențiată în Filologie a Universității „1 Decembrie 1918” din Alba Iulia, a obținut 

definitivatul în învățământ în 2008 și a fost profesor de limba engleză la mai multe 

școli generale și licee din Deva, înainte de a pleca în Italia și a obține atestatul de 

operator socio-sanitar. Este membru al USR din decembrie 2017, iar în prezent 

conduce filiala USR Deva. 

Gorj, prefect – Corneliu Răducan Morega 

După studii de inginerie, s-a îndreptat spre arhitectură, devenind în decembrie 2015 

arhitect cu drept de semnătură. De peste 20 de ani, lucrează în mediul privat, 

ajungând să conducă unul dintre cele mai mari cabinete de arhitectură din Târgu-

Jiu. În politică, s-a implicat în 2020. 

Arad, subprefect – Vasile Valer Cătană 

Licențiat în Administrație publică la Universitatea de Vest „Vasile Goldiș” Arad, 

are certificat de atestare ca expert în achiziții publice și timp de 27 de ani a activat 

în mediul privat, în domenii precum consultanță financiară, HORECA și 

transportul rutier de mărfuri paletizate. Din octombrie 2020, este consilier județean 

USR PLUS. 
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Suceava, prefect – Iulian Cimpoeșu 

Este absolvent al Facultății de Litere și Științe – Muzeologie din cadrul 

Universității „Ștefan cel Mare” Suceava, a urmat cursuri postuniversitare de Bazele 

conservării științifice, după care a absolvit ca șef de promoție Facultatea de Drept 

și Științe Administrative – Administrație Publică a Universității „Ștefan cel Mare” 

Suceava. Din 1994, este expert conservare bunuri de patrimoniu la Muzeul 

Bucovinei, Suceava. 

Călărași, subprefect – Ștefan Georgică 

Absolvent al Facultății de Management din cadrul Academiei de Studii Economice 

București, are un masterat în Managementul Sectorului Public și un curs de 

Managementul Administrației Publice la Institutul Național de Administrație. 

Lucrează de peste 20 de ani în cadrul ANAF Călărași, în prezent ocupând funcția 

de șef Administrație adjunct – Colectare. 

Bihor, subprefect – Daniel Cristian Palaghianu 

Licențiat al Institutului Militar de Intendență și Finanțe „Gh. Lazăr” Sibiu, a intrat 

în 2002 în Corpul experților contabili și contabililor autorizați din România. A 

petrecut trei ani în structurile MapN și are peste 20 de ani de experiență atât în 

administrație, cât și în sectorul privat, acolo unde a activat în poziții de top-

management. 

Iași, subprefect – Ștefan Tanasă 

Este absolvent al Facultății de Inginerie Energetică din cadrul Universității „Gh. 

Asachi” Iași și a absolvit două mastere, unul în cadrul Universității „Al.I. Cuza”, 

Facultatea de Drept - Specializarea Criminalistică, celălalt în cadrul Universității 

„Gh. Asachi”, Facultatea de Inginerie Energetică în Managementul Energiei și 

Mediu. S-a implicat civic în Fundația Comunitară Iași – Swimathon, iar din 

octombrie 2020 este consilier județean USR PLUS. 
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Caraș Severin, subprefect – Andrei George Plujar 

După licența la Facultatea de Management în Producție și Transporturi din cadrul 

Universității Politehnica din Timișoara, și-a extins cunoștințele cu un MBA în 

Administrarea afacerilor. Din 2015, conduce o firmă de plasare forță de muncă, iar 

din iunie 2017 este președintele USR Caraș Severin. 

Neamț, subprefect – Florin Zaharia 

Este inginer transporturi maritime, absolvent al Institutului de Marină „Mircea Cel 

Bătrân” Constanța, iar din 2014 este comandant de cursă lungă. Are o experiență 

de peste 20 de ani în cadrul unei companii străine, este vicepreședinte al USR 

Neamț, iar în octombrie 2020 a fost ales consilier județean USR PLUS. 

Constanța, subprefect – Mihai Vîlcu 

Licențiat în informatică economică, este antreprenor în agricultură și, din 

octombrie 2020, consilier local în comuna Ghindărești. Vorbește engleză, italiană 

și rusă, a urmat mai multe cursuri de comunicare politică, marketing politic și de 

pregătire în administrație publică locală. 

Teleorman, subprefect – Sergiu Iordan 

Pasionat de științele exacte, a absolvit Facultatea de Electronică și Telecomunicații 

din cadrul Universității Politehnica București, specializarea Radionavigație. În 

timpul stagiului militar, a urmat cursuri intensive de Drept penal și Drept procesual 

penal și a fost avansat în grad de ofițer MAI, iar din 1996 s-a dedicat 

antreprenoriatului. Este președintele USR Teleorman. 

Bistrița-Năsăud, subprefect – Lorand Toth 

Este absolvent al Facultății de Construcții din cadrul Universității Tehnice Cluj 

Napoca, specializarea Instalații pentru construcții civile și industriale, și a absolvit 

un master în Ingineria, dreptul și economia dezvoltării durabile la aceeași 

universitate. Are o carieră de peste 13 ani în mediul privat ca inginer șef și 

manager de proiect și este președintele USR Bistrița-Năsăud. 
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Alba, subprefect – Viorel Rașcovici 

Absolvent al Școlii Militare de Subofițeri activi Câmpina, dar și al Facultății de 

Drept - Academia de Tehnoeconomie și Cooperare Româno-Americană București, 

a urmat numeroase cursuri de specializare, printre care poliție judiciară, ordine-

publică mediu urban, psihologie judiciară, drepturile omului și rezolvarea 

conflictelor. A fost polițist cu funcție de conducere în IPJ Alba, iar din octombrie 

2020 este consilier local USR PLUS Comuna Cergău, Alba. 

Timiș, prefect – Zoltan Nemeth 

Avocat de peste 10 ani, absolvent al unui master în Drept și doctorand în Drept 

comercial la Facultatea de Drept și Științe Administrative din cadrul Universității 

de Vest Timișoara, a făcut parte din primul Consiliu Local al Tinerilor Timișoara. 

Este membru fondator al USR Timiș, în prezent vicepreședinte al USR Timiș, iar 

din octombrie 2020 este consilier județean USR PLUS. 

Ilfov, subprefect – Dumitru Văduva 

Avocat pledant, definitiv din 2002, specializat în Drept civil, Drept comercial, 

Drept administrativ, Drept fiscal, Dreptul mediului și Dreptul muncii, este 

președintele USR Dobroiești, iar din octombrie 2020 este consilier local USR 

PLUS. 

Mehedinți, subprefect – Claudiu Chiriac 

Este licențiat în Științe Juridice și în Management Financiar Contabil și timp de 

peste 10 ani a lucrat în companii naționale și multinaționale. Din martie 2017, este 

președinte USR Mehedinți, iar din 2014, este implicat și în Asociaţia de Turism 

Montan şi Ecologie SPEO-ALPIN MH. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Mai multe grupuri civice contestă decizia de clasare a dosarului 10 august și 

anunță că vor face plângere la CEDO. Un protest este anunțat pentru 

miercuri, 3 martie, ora 18.00, în fața Tribunalului București. 

Comunicatul este semnat de șapte organizații civice, care anunță că vor sprijini 

deschiderea unui proces la Curtea Europeană a Drepturilor Omului.  

Comunitatea Declic, alături de Corupția Ucide, Evoluție în Instituție, Geeks for 

Democracy, Inițiativa România, Rezistența, Reset Iași și Brașovul Civic contestă 

decizia judecătorului Daniela Isabela Miheț, de la Tribunalul București, de 

respingere a cererii DIICOT de redeschidere a Dosarului 10 august, când forțele de 

ordine au intervenit violent împotriva demonstranților din Piața Victoriei din 

București. 

De asemenea, reprezentanții grupurilor civice se vor strânge, miercuri, 3 martie, de 

la ora 18.00, în fața Tribunalului București, cu mesajul ”Rușine, Justiția Română! 

Ne vedem la CEDO”.  

”Astăzi, justiția din România și-a arătat fața întunecată. Am ieșit în stradă pentru a 

apăra independența justiției, am fost gazați și loviți, pentru ca un judecător să își 

bată joc de noi și să îi salveze pe vinovați. Niciun șef al Jandarmeriei, responsabil 

pentru gazarea și rănirea a sute de oameni, nu mai poate fi acum tras la răspundere. 

Doar CEDO mai poate face dreptate în acest caz, așa că ne vom adresa Curții 

Europene”, a declarat Cătălina Hopârteanu, coordonatorul campaniilor pe Justiție.   

Reprezentanții societății civile spun că DIICOT nu a făcut o anchetă corectă, 

pentru că o parte din probele tehnice nu au fost cerute.  

”Dosarele istorice ale Revoluției și Mineriadelor sunt încă plimbate între parchete 

și instanțe. Pe același model de mușamalizare, ancheta 10 august a fost clasată 

înainte să înceapă. Una dintre cele mai violente acțiuni împotriva cetățenilor, de 

după Revoluție, riscă să aibă aceeași soartă”, a declarat Marian Rădună, 

reprezentant Geeks for Democracy. 
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Potrivit Articolului 335 al Codului de Procedură Penală un dosar clasat poate fi 

redeschis dacă apar probe noi. Și în acest caz este nevoie însă de confirmarea 

redeschiderii acestuia de către o instanță. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Preşedintele Iohannis participă la bilanţul Instanţei supreme pe 2020 

Preşedintele Klaus Iohannis participă, miercuri, la evenimentul de prezentare a 

raportului de activitate a Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie în anul 2020, a anunţat 

Administraţia Prezidenţială. 

 

Şedinţa de bilanţ, la care şeful statului va susţine o alocuţiune, va avea loc la ora 

12,00.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 ANRE a amendat cinci furnizori de energie electrică cu două milioane de lei, 

în contextul unor nereguli descoperite după liberalizarea pieței electrice. 

Printre furnizori, Hidroelectrica și Enel. 

Având în vedere sesizările primite din partea consumatorilor, ANRE spune că a 

demarat și a finalizat acțiunile de control desfășurate la furnizorii de energie 

electrică. Furnizorii sancționați sunt Hidroelectrica, Electrica Furnizare, E.On 

România, Enel Energie și Enel Energie Muntenia. Fiecare au fost sancționați cu 

amendă în valoare de aproximativ 400.000 de lei. 

Au fost verificate următoarele aspecte: 

 modul de organizare şi funcționare a centrelor de telefonie (call-center); 

 respectarea obligației de a comunica solicitantului, în scris, în termen de 

maximum 15 zile lucrătoare de la data primirii cererii, a unei oferte privind 

condițiile de furnizare a energiei electrice pe piața concurențială; 
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 respectarea obligației de încheiere a contractului de furnizare a energiei 

electrice în termen de maximum 5 zile de la data transmiterii de către 

clientul final a documentelor necesare. 

ANRE a constatat nerespectări ale reglementărilor privind activitatea de furnizare a 

energiei electrice în contextul liberalizării pieței de energie electrică și a aplicat 

sancțiuni după cum urmează: 

Furnizorul HIDROELECTRICA a fost sancționat cu amenda contravențională 

în valoare de 410.000 lei pentru: 

 nerespectarea în totalitate prevederilor legale privind modul de organizare şi 

funcționare a centrelor de telefonie (call-center); 

 nerespectarea termenului de 15 zile lucrătoare de transmitere a ofertelor 

privind condițiile de furnizare a energiei electrice pe piața concurențială; 

 nerespectarea termenului de 5 zile de încheiere a contractelor de furnizare a 

energiei electrice; 

Furnizorii ELECTRICA FURNIZARE și E.ON ENERGIE ROMANIA au 

fost sancționați fiecare cu amendă contravențională în valoare de 400.000 

lei pentru: 

 nerespectarea termenului de 15 zile lucrătoare de transmitere a ofertelor 

privind condițiile de furnizare a energiei electrice pe piața concurențială; 

 nerespectarea termenului de 5 zile de încheiere a contractelor de furnizare a 

energiei electrice; 

Furnizorii ENEL ENERGIE și ENEL ENERGIE MUNTENIA au 

fost sancționați fiecare cu amendă contravențională în valoare de 400.000 

lei pentru nerespectarea termenului de 5 zile de încheiere a contractelor de 

furnizare a energiei electrice. 

(Sursa: biziday.ro) 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 3 martie 2021 34 

 

 Steaua Română Câmpina, prima rafinărie românească și cea mai longevivă 

din Europa, a intrat în faliment 

După 126 de ani de istorie, rafinăria „Steaua Română” din Câmpina a intrat în 

faliment Foto: captură video Digi24 

Povestea primei rafinării românești - una dintre cele mai vechi din Europa - a ajuns 

la final. După 126 de ani, „Steaua Română” de la Câmpina - cea mai longevivă 

rafinărie petrolieră din Europa - a intrat în faliment. Are multă rugină și mărăcini în 

jurul ei, o gară părăsită, destulă tăcere în hectarele din curte și patru angajați care 

așteaptă să-i stingă lumina.  

E o poveste tristă din „Texasul” României.  Cândva, România dădea ora exactă în 

petrolul european.  

- Uite, cu ăștia a rămas rafinăria, cu câinii! Că de noi și-au bătut joc atâția ani de 

zile! Bătaie de joc! spune, din spatele porților de fier, o  femeie. Este printre ultimii 

angajați din rafinărie. 

Peste cutia de scrisori de lângă poarta ruginită s-a pus praf gros. De la Steaua 

Română Câmpina nu mai pleacă vești bune și nici nu mai vin. Ultima a sosit de la 

tribunal, pe 8 februarie: Steaua Română a intrat în faliment. A fost mesajul care a 

pus capăt poveștii. 

„Era un simbol. Un simbol al rafinăriilor în țară. Dar... e o altă etapă a vieții. Să 

știți că multe povești s-au închegat în jurul rafinăriei. Au lucrat familii. Copii, 

nepoți, părinți, bunici. Fabricam combustibili, eram singurii producători de 

parafină din țară, solvenți, motorină”, spune Lăcrămioara Bordei - fost director al 

rafinăriei. Cândva, rafinăria avea 1.200 de angajați, după care au mai rămas 400 și 

într-un final, 30, își amintește ea. 

„Oamenii suferă. Au fost legați de locul ăsta” 

Acum, mai sunt patru angajați. Unul e Aurel. Maistru mecanic, cu 46 de ani lucrați 

în rafinărie. 

 „Toată viața mea aici a fost! Povestea se va încheia în puțin timp. Orașul ăsta s-a 

construit în jurul ei. În jurul rafinăriei. A trecut prin multe.  
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Două războaie, reconstruită de trei ori. Spre exemplu, ieri, o șefă de secție a plecat 

plângând în hohote de aici. Oamenii suferă. Au fost legați de locul ăsta.  E păcat! 

Dar asta-i economia de piață. Nu poți să supraviețuiești, nu supraviețuiești. Steaua 

Română de 15 ani se chinuie să supraviețuiască”, spune maistrul Aurel Moraru. 

El se va transfera la firma care a preluat activele rafinăriei.  În schimb, colega sa, 

Daniela Bica, după 34 de ani dedicați rafinăriei, va ajunge șomeră. 

- Am lucrat cu salarii de mizerie, bătaie de joc, până... Și tot ne-au mințit, tot 

timpul. Tot timpul ne-au mințit! Normal că-ți pare rău. După o viață de om..., 

spune femeia.  

- Când intrați în șomaj? 

- Nu știu să vă spun. 

Cuvinte puține, regrete destule. Până la urmă, au făcut parte din povestea asta de la 

poale de munte. Și vor stinge, simbolic, lumina peste „Steaua Română” din 

Câmpina. 

Rafinăria, bombardată de fiul celui care a proiectat-o 

Până la epilog, privim gara Câmpinița, acum pustie. De aici veneau și plecau 

marfarele rafinăriei. Și ascultăm o frântură dintr-o poveste cu americani, bombe și 

avioane de război. 

„Instalația care se vede este una dintre instalațiile de distilare în vid. Oamenii pe 

care i-am cunoscut și eu aici îi spuneau instalația Mecheu. De la numele celui care 

a proiectat-o, care era un american care se numea McKee. După 90, băiatul acestui 

proiectant, McKee, a venit în România. Și a venit și aici, la rafinărie, pentru că în 

războiul Al Doilea Mondial a fost unul din piloții care au bombardat rafinăria. 

Băiatul acestui proiectant, care a proiectat instalația asta!” povestește Gheorghe 

Sandu - fost lider sindical la rafinărie. 

Pentru bucata asta de poveste cu americani, pentru că odinioară a fost cea mai 

modernă rafinărie petrolieră din Europa, pentru că spionii americani au 

monitorizat-o zeci de ani, pentru că a fost regina, care a pus bazele exploatării 

petroliere din România, pentru toate aceste motive, o bucată din „Steaua Română” 

ar putea deveni muzeu.  

https://www.steauaromana.ro/prezentare/istoric/


CNSLR Fratia |  Revista Presei 3 martie 2021 36 

 

Așa se șoptește acum prin orașul de pe de Doftana. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Reglementările din domeniul construcțiilor vor fi simplificate. Sunt în 

vigoare aproape 600 de prevederi legale, unele vechi din 1970 

Reglementările din domeniul construcțiilor vor fi simplificate, anunță ministrul 

Dezvoltării, Lucrărilor Publice și Administrației, Cseke Attila. Acum sunt în 

vigoare aproape 600 de prevederi legale, unele foarte vechi. Cea mai veche datează 

din 1970, potrivit Mediafax. 

„Reglementările nu corespund realității actuale și necesită modificări. Am 

identificat 44 de acte normative care trebuie modificate cu prioritate. În acest sens 

a fost constituit un grup de lucru care va avea sarcina de a elabora un set de 

prevederi mai simple și mai eficiente în domeniul construcțiilor, și de a actualiza în 

permanență aceste normative”, a subliniat Cseke Attila. 

Reglementările trebuie corelate cu cele internaționale în vigoare în Uniunea 

Europeană, a explicat Cseke, adăugând că normativa privind siguranța în caz de 

incendiu trebuie revizuită atât pentru construcțiile din domeniul învățământului 

(creșe, grădinițe și școli), dar și în alte domenii, pentru că nu a fost actualizată de 

mai mulți ani. 

Totodată, prevederile privind eficientizarea energetică a clădirilor, adoptată acum 

un deceniu, trebuie actualizate cu scopul de a putea construi clădiri verzi, pasive 

din punct de vedere al protejării mediului înconjurător. 

Ministerul a anunțat și actualizarea prevederilor normative, adoptate în 1997, 

privind construcția creșelor, având în vedere că va începe, în acest an, conform 

programului de guvernare, un proiect amplu de construcție de creșe noi. 

„În vederea sprijinirii familiilor tinere, vom dezvolta o rețea de creșe moderne, 

construite pe baza unor reglementări care reflectă realitatea de astăzi ”, spune 

Cseke Attila. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 3 martie 2021 37 

 

Acesta a adăugat că actul normativ în vigoare are 79 de pagini, din care se vor 

elimina 30 și se vor modifica restul prevederilor care necesită actualizare. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Dobânzile cresc rapid. ROBOR (la trei luni) a urcat astăzi la 1,68%, de la 

1,61% ieri. La începutul anului, se situa la 2%, dar coborâse la 1,5% la 

începutul lunii februarie. 

 

Indicele ROBOR la 3 luni, în funcție de care sunt calculate dobânzile la 

majoritatea creditelor în lei, a ajuns marți la 1,68%. 

După data de 25 februarie a început să crească ușor, în contextul în care s-a 

menținut la 1,55% mai mult de o săptămână. 

Totuși, nivelul este semnificativ redus față de aceeași perioadă a anului trecut. Pe 

data de 2 martie 2020, ROBOR la 3 luni se situa la 2,94%. 

Și ROBOR la 6 luni a urcat la 1,71%, după o perioadă în care s-a menținut 1,63%. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 

 

https://www.biziday.ro/dobanzile-cresc-rapid-robor-la-trei-luni-a-urcat-astazi-la-168-de-la-161-ieri/robor-2-martie-2/
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 Asociația Băncilor, Centrul de Răspuns la Incidentele de Securitate și Poliția 

demarează o campanie de prevenire a fraudelor online, în urma mai multor 

atacuri lansate de hackeri, în numele băncilor. 

Într-un comunicat de presă transmis de Centrul de Răspuns la Incidentele de 

Securitate Cibernetică (CERT-RO), cele trei entități fac apel la precauție și 

îndeamnă persoanele care folosesc platformele de vânzări să nu dezvăluie 

informațiile de pe cardurile bancare. 

Potrivit acestora, fraudele țintesc atât cumpărătorii, cât și vânzătorii. Atacatorii 

contactează utilizatorul și îi cer să comunice pe aplicații de chat, cum ar fi 

WhatsApp, unde încearcă să convingă persoanele să acceseze un link, prin care să 

comunice datele cardurilor și parolele de securitate. 

Recomandările transmise de CERT-RO: 

Pentru a se proteja împotriva fraudelor, este necesar ca utilizatorii de carduri să 

respecte următoarele recomandări: 

 să nu comunice nimănui PIN-ul, datele înscrise pe card inclusiv codul 

CVV2/CVC2, date personale de identificare, orice alte informații de 

securitate aflate pe carduri sau parolele de securitate utilizate în 

tranzacționare; Angajații băncilor nu vor solicita niciodată divulgarea 

acestor informații indiferent prin ce mijloace se primește solicitarea – e-mail, 

SMS, apeluri telefonice sau la servicii financiare furnizate de bancă la 

distanță. 

 să nu furnizeze niciodată datele de acces la Internet/Mobile Banking; 

 datele înscrise pe card trebuie cunoscute exclusiv de titular și trebuie 

completate doar când acesta efectuează cumpărături online pe site-uri 

securizate; 

 să nu deschidă atașamentele din e-mail-urile primite de la persoane 

necunoscute; 

 să nu intre pe link-uri primite prin e-mail-uri necunoscute sau nesolicitate; 
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 să nu instaleze aplicații din surse necunoscute și programe necertificate 

descărcate de pe website-uri dubioase; 

 să aibă instalat un program antivirus bun și actualizat și să actualizeze 

permanent sistemul de operare; 

De asemenea, să nu mai introducă alte coduri și să anunțe imediat banca emitentă 

în cazul în care observă în browser: 

 imagini suspecte, care nu corespund cu cele din paginile web ale băncii, 

 apariția unor ferestre „pop-up” care solicită introducerea de date 

confidențiale, 

 că nu se pot autentifica în pagina de Login de la prima încercare, întrucât s-

ar putea să devină victima unui atac informatic. 

Din decembrie 2020 și până în februarie, CERT-RO și Bitdefender, compania 

pentru soluții de securitate online, au transmis mai multe informări despre tentative 

de fraudă pe internet. În decembrie anul trecut, atacatorii au vizat persoanele care 

tranzacționează pe OLX. Alte trei informări au venit după ce hackerii s-au folosit 

de identitatea mai multor bănci cunoscute (între care BT, BCR, BRD sau CEC), 

dar și a Poștei Române, pentru a convinge oamenii să-și dezvăluie datele personale 

sau de pe cardurile personale. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 PLUS a decis cine va fi noul prefect al Capitalei. Traian Berbeceanu va fi 

schimbat 

Pentru funcția de Prefect al Municipiului București, PLUS l-a desemnat pe 

președintele filialei PLUS sector 6, Alin Stoica. Acesta este de profesie avocat și a 

lucrat ca expert în domeniul relațiilor de muncă într-o companie multinațională, 

anunță formațiunea condusă de Dacian Cioloș.  

Alin Stoica este membru PLUS de la înființarea partidului și, din august 2019, este 

președintele Filialei Sector 6 București. 
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„Decizia BN a fost luată la propunerea Biroului Municipiului București, care, 

pentru a ajunge la această decizie, a luat în considerare propuneri venite de la 

Birourile Filialelor din cele 6 sectoare. În analiza propunerilor, au contat educația 

(studii superioare juridice sau administrative fiind un avantaj) și experiența (în 

domeniul juridic sau administrativ) dar și asumarea de roluri de leadeship intern, 

fiind considerat un avantaj exercitarea unui astfel de rol. De asemenea, a contat și 

implicarea în activitatea PLUS, atât organizatorică cât și politică. În urma acestui 

proces, trei propuneri au fost transmise către Biroul Național, care a luat decizia 

finală”, se arată într-un comunicat de presă. 

Viitorul prefect transmite că obiectivul său este aplicarea programului de 

guvernare la nivel local. Acesta vrea depolitizare în administrația publică. 

„Voi pune accent, în aplicarea programului Guvernului la nivelul Bucureștiului, pe 

reforma administrației. Avem nevoie ca de aer de profesionalizare și depolitizare 

dacă vrem să schimbăm cu adevărat modul în care a funcționat România până 

acum. Îmi propun o cooperare foarte bună cu toate organele administrației publice 

locale, indiferent de culoarea politică, pentru că interesul cetățeanului este pe 

primul loc. Nu în ultimul rând, îmbunătățirea siguranței cetățenilor va fi un aspect-

cheie al mandatului meu. Vom continua inițiativele bune, deja începute, și vom 

demara altele, doar după ce ne vom consulta cu toate părțile implicate”, a declarat 

Alin Stoica. 

După ce decizia va fi semnată de premierul Florin Cîțu și publicată în Monitorul 

Oficial, Alin Stoica îl va înlocui pe actualul prefect al Capitalei, Traian 

Berbeceanu. 

„Îmi doresc ca viitorul prefect, cel care va fi nominalizat de USR - Plus, să fie unul 

dedicat total cetățenilor municipiului București, să fie o persoană care să respecte 

și să aplice legea, dincolo de orice fel de interese. Să facă numai lucruri bune. Îi 

doresc succes viitorului prefect, oricine va fi să fie!”, scria, la începutul lunii 

februarie, Traian Berbeceanu. 

(Sursa: Digi 24) 
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 Florin Cîțu a numit-o pe Maria Mădălina Turza consilier de stat la 

Cancelaria prim-ministrului 

Premierul Florin Cîțu a semnat luni numirea Mariei Mădălina Turza în funcția de 

consilier de stat în cadrul Cancelariei prim-ministrului, după ce aceasta a fost 

eliberată din funcția de președinte al Agenției pentru Persoane cu Dizabilități, 

Copii și Adopții, pentru a fi înlocuită cu o persoană desemnată de PNL.  

Noul șef al Agenției este Florica Cherecheș, propusă pentru funcție de PNL. Șefia 

Agenției a fost obținută de liberali la negocierile din cadrul Coaliției. Florica 

Cherecheș este o apropiată a primarului de la Oradea, Ilie Bolojan, și a fost 

parlamentar în mandatul 2016-2020.  

Florica Cherecheș este cunoscută pentru apartenența sa la curentul conservator din 

interiorul PNL.  

(Sursa: Digi 24) 

 

 Klaus Iohannis a SEMNAT: numește ambasadori în patru țări 

Președintele României, domnul Klaus Iohannis, a semnat marți, 2 martie 2021, 

următoarele decrete: 

 Decret privind acreditarea doamnei Camelia Ion-Radu, ambasador 

extraordinar și plenipotențiar al României în Republica Peru și în Statul 

Plurinațional al Boliviei și în calitate de ambasador extraordinar și 

plenipotențiar al României în Republica Ecuador, cu reședința la Lima; 

 Decret privind acreditarea doamnei Maria Ciobanu în calitate de ambasador 

extraordinar și plenipotențiar al României în Regatul Maroc, cu reședința la 

Rabat; 

 Decret privind acreditarea doamnei Nineta Bărbulescu, ambasador 

extraordinar și plenipotențiar al României în Malaysia și în calitate de 

ambasador extraordinar și plenipotențiar al României în Brunei Darussalam, 

cu reședința la Kuala Lumpur; 
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 Decret privind acreditarea domnului Nicolae Năstase, ambasador 

extraordinar și plenipotențiar al României în Republica Senegal și în calitate 

de ambasador extraordinar și plenipotențiar al României în Republica 

Capului Verde și în Republica Gambia, cu reședința la Dakar. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Comisia Europeană: Statele membre UE vor decide cum va fi folosit 

certificatul medical european 

State UE nu s-au înțeles încă asupra necesității și conținutului unui pașaport de 

vaccinare. Foto: Profimedia Images 

Comisia Europeană a venit cu clarificări după declaraţiile preşedintei Ursula von 

der Leyen privind proiectul controversat al certificatului medical european. Șefa 

CE anunțase prezentarea unei propuneri pentru crearea unui pașaport digital de 

vaccinare la nivelul Uniunii Europene. Comisia precizează acum că statele membre 

vor trebui să stabilească utilitatea potenţialului document. 

"Noi pregătim un document la scară europeană, care va include date foarte 

obiective. Dar statele membre vor decide care va fi utilizarea precisă a 

documentului", a explicat Margaritis Schinas, vicepreşedinte al Comisiei Europene 

responsabil de Promovarea Stilului de Viaţă European, conform publicaţiei Le Soir 

şi postului LCI, scrie Mediafax. 

Un purtător de cuvânt al Comisiei Europene a confirmat că potenţialul certificat 

medical nu va include doar date despre vaccinare, ci şi ale date medicale, precum 

prezenţa anticorpilor. 

"Documentul ar putea arăta şi dacă o persoană este imunizată datorită situaţiei 

medicale personale şi a prezenţei anticorpilor", a subliniat un purtător de cuvânt al 

Comisiei Europene. 

Tema certificatului medical digital ar urma să fie analizată în Consiliul European 

pe 25 martie. Pentru a intra în vigoare, propunerea Comisiei Europene privind 

certificatul medical digital trebuie aprobată de Parlamentul European şi de statele 

membre. 

https://www.mediafax.ro/externe/comisia-europeana-clarifica-declaratiile-ursulei-von-der-leyen-statele-ue-vor-decide-scopul-certificatului-medical-19940785
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Neînțelegeri privind pașaportul medical 

Belgia a criticat, luni, declaraţiile preşedintelui Comisiei Europene, Ursula von der 

Leyen, privind un potenţial permis medical european digital, care ar include date 

despre vaccinare şi despre teste anticoronavirus, subliniind că proiectul generează 

"confuzie" privind scopul acestui document. 

Tema certificatului de vaccinare a fost abordată săptămâna trecută, la summitul 

Consiliului European. Liderii statelor membre UE au cerut Comisiei Europene să 

definească norme comune pentru recunoaşterea reciprocă a certificatelor de 

vaccinare, dar nu există un acord asupra drepturilor pe care le-ar conferi un astfel 

de certificat. De altfel, Consiliul European a anunţat clar, în Declaraţia comună 

oficială adoptată la summit: "Cerem continuarea eforturilor asupra unei abordări 

comune privind certificatele de vaccinare şi vom reveni asupra acestui subiect". 

În acest context, Ursula von der Leyen, preşedintele Comisiei Europene, a anunţat 

luni că a discutat cu parlamentari din cadrul formaţiunii germane Uniunea Creştin-

Democrată / Uniunea Creştin-Socială (CDU/CSU) despre o serie de teme 

europene, inclusiv despre un "permis verde digital". Ursula von der Leyen a 

explicat că documentul nu va conţine doar date despre vaccinare, ci şi despre 

testele anti-Covid-19 şi despre vindecarea de boală. 

"Vom prezenta luna aceasta o propunere legislativă pentru un permis verde digital. 

Scopul este să furnizăm dovada că o persoană a fost vaccinată, rezultatele testelor 

în cazul persoanelor care nu au putut face încă vaccinul, informaţii despre 

recuperarea medicală post-Covid-19. Documentul va respecta protecţia datelor, 

securitatea şi sfera privată. Permisul verde digital ar trebui să faciliteze vieţile 

europenilor. Scopul este să permitem gradual deplasările în interiorul Uniunii 

Europene şi în afara acesteia, pentru muncă şi turism", a transmis Ursula von der 

Leyen prin Twitter. 

Rugată să ofere detalii despre acest document, Ursula von der Leyen a precizat, 

conform postului France24: "Vom prezenta o propunere legislativă în martie". 

Însă Belgia a reacţionat imediat, denunţând "confuzia" generată de afirmaţiile 

preşedintelui Comisiei Europene. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/ursula-von-der-leyen-ue-va-prezenta-in-martie-propunerea-de-pasaport-digital-de-vaccinare-1460394
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"Ideea unui sistem european standardizat care să permită fiecărei persoane să 

adune, pe acelaşi document digital (certificat), informaţii despre vaccinare, teste 

etc. este bună. Totuşi, în propunerea doamnei Ursula von der Leyen, noţiunea de 

«permis» generează confuzie privind obiectivul pe care trebuie să îl urmărească 

acest certificat", a afirmat, prin Twitter, Sophie Wilmès, vicepremier al Belgiei şi 

ministru de Externe. 

"Pentru Belgia nu se pune problema unei legături între vaccinare şi libertatea de 

deplasare în Europa. Respectarea principiului nondiscriminării este cu atât mai 

fundamentală cu cât vaccinarea nu este obligatorie, iar accesul la vaccin nu este 

încă generalizat", a subliniat Sophie Wilmès. 

Risc de discriminare 

Imediat după summitul UE, preşedintele Franţei, Emmanuel Macron, a atenţionat 

ţările care vor instituirea circulaţiei pe bază de certificate de vaccinare pentru 

relansarea turismului, subliniind că este necesar un cadru comun de reglementare 

care să respecte drepturile individuale şi să evite discriminarea. 

"Eu simt că există multă confuzie în jurul acestui subiect. Un astfel de certificat va 

genera multe probleme tehnice, privind respectarea datelor personale, privind 

organizarea libertăţilor noastre. Trebuie să ne pregătim din punct de vedere tehnic, 

politic, juridic", a declarat Emmanuel Macron. Preşedintele Franţei s-a declarat 

împotriva unui permis care "să fie condiţionat doar de vaccinare". "Dacă vom 

ajunge să deschidem anumite locuri, nu vom avea cum să condiţionăm accesul 

doar de vaccinare, mai ales că vaccinarea nu este disponibilă încă pentru cei tineri", 

a subliniat preşedintele Franţei, conform cotidianului Liberation. Până în momentul 

de faţă, doar 4% din populaţia Franţei a fost vaccinată. 

Grecia, care vrea să relanseze sectorul turistic, a cerut în ianuarie Comisiei 

Europene să instituie "certificate de vaccinare". Emmanuel Macron se opune ideii. 

"Dacă lucrurile se vor îmbunătăţi, nu va accepta nimeni ca, spre exemplu pentru 

atragerea turiştilor, să existe o ţară mai ofertantă decât altele, asumând riscuri să 

aducă oameni de la capătul lumii pentru a-şi umple hotelurile. Trebuie să evităm ca 

fiecare ţară să dezvolte propriul sistem", a atras atenţia Emmanuel Macron. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 3 martie 2021 45 

 

Germania şi Franţa au transmis că vaccinarea anticoronavirus nu va fi obligatorie, 

excluzând posibilitatea acordării unor privilegii persoanelor vaccinate, în contextul 

în care experţii au avertizat asupra riscului limitării libertăţilor şi ajungerii la 

situaţii discriminatorii. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 România, lăsată de Europa la 'coada vacii': eurodeputații acuză că țara 

noastră e subreprezentată în funcții de management 

Cei 33 de eurodeputați români au cerut președintei Comisiei Europene și Înaltului 

Reprezentant UE pentru Afaceri Externe acțiuni concrete pentru o mai bună 

reprezentare a românilor în funcțiile de conducere ale instituțiilor europene, 

acuzând o subreprezentare a României în funcțiile de management, informează 

Mediafax. 

„Într-o acțiune fără precedent, toți cei 33 de europarlamentari români din toate 

grupurile politice ale Parlamentului European au cerut azi președintei Comisiei 

Europene și Înaltului Reprezentant UE pentru Afaceri Externe acțiuni concrete 

pentru o mai bună reprezentare a românilor în funcțiile de conducere ale 

instituțiilor europene. La 14 ani de la aderarea României la Uniunea Europeană 

românii sunt subreprezentați în funcțiile de management ale instituțiilor europene, 

cum de altfel sunt și cetățenii altor state membre care au aderat începând cu 2004 

la UE”, transmite USR PLUS. 

Inițiativa le aparține europarlamentarilor USR PLUS Alin Mituța și Dragoș 

Tudorache. 

„În cazul Comisiei, suntem deosebit de îngrijorați de faptul că, deși România este a 

șasea țară ca mărime din UE în ceea ce privește populația, nu există niciun cetățean 

român care să ocupe o funcție de conducere în calitate de director general, în timp 

ce prezența cetățenilor români în alte funcții de conducere este, de asemenea, foarte 

redusă. Acest lucru este extrem de îngrijorător pentru noi, deoarece arată o 

deficiență în strategia de resurse umane, care constituie o problemă atât pentru 

România, cât și pentru Comisie”, se argumentează în scrisoarea trimisă azi celor 

doi oficiali europeni. 
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Prin această scrisoare, europarlamentarii români cer și o întâlnire cu președinta 

Comisiei, Ursula von der Leyen, pentru a putea găsi împreună soluțiile la această 

problemă care persistă de mai mulți ani, în ciuda semnalelor de alarmă. 

În scrisoarea către Josep Borrell, europarlamentarii români explică aplicat că 

cifrele furnizate de Serviciul de Acțiune Externă, în contextul procedurii de 

descărcare de gestiune din 2019, arată că nu există niciun român care să ocupe o 

funcție de conducere în sediul central. Mai mult, cifrele arată o reprezentare slabă 

în delegații. 

„Această situație este inacceptabilă, mai ales având în vedere faptul că România 

este a șasea țară a Uniunii Europene în ceea ce privește dimensiunea populației”, se 

arată în scrisoarea către Înaltul Reprezentant UE. 

Europarlamentarii atrag atenția asupra Deciziei privind organizarea Serviciului 

european de acțiune externă (2010/427/UE), care notează că „recrutarea ar trebui 

să se bazeze pe merit, asigurând în același timp un echilibru geografic și de gen 

adecvat. Personalul SEAE ar trebui să cuprindă o prezență semnificativă a 

cetățenilor din toate statele membre”. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Comitetul Național de Vaccinare: România va primi peste 2,5 milioane de 

doze de vaccin în luna martie. Începând din 15 martie, programările se vor 

face pe lista de așteptare din platformă. 

”Peste 1,1 milioane de doze de vaccin Pfizer ar urma să ajungă în România în luna 

martie, peste 268.000 de doze de vaccin Moderna și peste 1,25 de milioane de doze 

de vaccin Astra Zeneca”, a anunțat Andrei Baciu, secretar de stat în Ministerul 

Sănătății și vicepreședintele Comitetului Național de Coordonare a Activităților 

privind Vaccinarea împotriva COVID-19. 

Coordonatorul campaniei de vaccinare, Valeriu Gheorghiță a precizat că începând 

din data de 15 martie, programările pentru vaccinare se vor face direct din lista de 

așteptare disponibilă în platforma de înscrieri. ”După data de 15 martie, centrele de 

vaccinare vor putea fi vizibile doar din lista de așteptare.  
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Platforma este de așa natură încât va notifica persoanele care se află în lista de 

așteptare”, a explicat Valeriu Gheorghiță. 

Potrivit coordonatorului campaniei de vaccinare pentru fiecare centru de vaccinare 

va fi disponibilă o listă de așteptare, iar în momentul în care în respectivul centru 

de vaccinare este un loc liber, persoana înscrisă pe lista de așteptare va fi notificată 

și va avea la dispoziție 24 de ore pentru a confirma programarea în respectivul 

centru de vaccinare. 

”O persoană se va putea înscrie pe lista de așteptare la un singur centru de 

vaccinare, însă poate renunța la centrul la care s-a înscris pentru a trece pe lista de 

așteptare de la un alt centru”, a mai spus Gheorghiță. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Comisia Europeană ia în considerare să acorde aprobări de urgență pentru 

vaccinurile COVID-19, ca o alternativă mai rapidă la autorizațiile de punere 

pe piață condiționate, mai riguroase, care au fost utilizate până acum. 

Măsura ar marca o schimbare importantă în abordarea aprobării vaccinurilor, 

deoarece ar presupune utilizarea unei proceduri pe care UE a considerat-o 

periculoasă și care înainte de pandemie a fost rezervată pentru autorizații 

excepționale de medicamente la nivel național pentru pacienții cu boli terminale. 

Decizia este luată în considerare în urma presiunilor venite din partea statelor 

membre care critică procedura actuală. 

“Suntem gata să reflectăm împreună cu statele membre asupra tuturor căilor 

posibile pentru a accelera cu adevărat aprobarea vaccinurilor”, a declarat un 

purtător de cuvânt al Comisiei Europene. 

În acest moment executivul UE și Agenția Europeană a Medicamentului se 

confruntă cu o presiune din ce în ce mai mare, fiind acuzate de mai multe state că 

aprobarea vaccinurilor este prea lentă, comparativ cu Statele Unite și Marea 

Britanie. O variantă ar putea fi ”o autorizare de urgență a vaccinurilor la nivelul 

UE cu răspundere comună între statele membre”, a precizat purtătorul de cuvânt, 

adăugând că măsura ar putea fi pusă în aplicare foarte repede dacă guvernele UE ar 

susține ideea. 
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”Nu este clar dacă o procedură de autorizare de urgență la nivelul UE, dacă va fi 

convenită, ar implica aceleași condiții ca și aprobările de urgență acordate la nivel 

național”, a mai spus purtătorul de cuvânt al Comisiei. 

În prezent EMA nu poate emite aprobări de urgență, dar în circumstanțe 

excepționale a recomandat utilizarea medicamentelor înainte de autorizarea de 

introducere pe piață. Această procedură a fost folosită în aprilie pentru a autoriza 

Remdesivirul ca tratament împotriva COVID-19. Medicamentul a primit ulterior 

aprobare condiționată. Ungaria, Slovacia și Cehia au decis să aprobe vaccinurile 

rusești și chinezești în baza procedurilor naționale de urgență. 

Aprobările naționale de urgență sunt permise, dar obligă țările să își asume întreaga 

răspundere dacă un vaccin nu funcționează bine, în timp ce în baza autorizației de 

punere pe piață, responsabilitatea revine companiilor farmaceutice. 

Comisia Europeană spunea că autorizațiile naționale de urgență nu ar trebui 

utilizate pentru vaccinurile COVID-19, deoarece aprobările mai rapide ar putea 

reduce capacitatea autorităților de reglementare de a verifica datele de eficacitate și 

siguranță. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Comisia Europeană lansează o investigație preliminară asupra practicilor 

companiilor aeriene, în cazul zborurilor anulate și al costurilor nerambursate. 

Decizia, pe fondul a “mii de plângeri de la pasageri nemulțumiți”. 

Comisia demarează investigația în urma unor plângeri ale Organizației Europene a 

Consumatorilor (BEUC), care reunește asociațiile naționale de consumatori din 

statele UE. BEUC a contabilizat mii de plângeri în acest sens, doar până la 

jumătatea anului trecut. 

“Ne așteptăm ca operatorii să informeze consumatorii cu privire la drepturile lor, 

când un zbor este anulat. Trebuie să se asigure că toți pasagerii care vor o 

rambursare o și primesc”, a declarat comisarul european Didier Reynders. 
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Autoritățile europene nu au numit niciun operator de zbor, dar urmăresc să afle de 

la acestea cum informează clienții despre dreptul la despăgubiri și în ce manieră 

soluționează cererile de rambursare.  

Este cunoscut faptul că anul trecut, din cauza pandemiei, s-a întâmplat ca mii de 

zboruri să fie anulate, multe dintre ele cu doar câteva ore înaintea decolării. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 ONU sustine ca exploatarea carbunelui trebuie eliminata. "Dependenta 

mortala" sufoca planeta 

Secretarul general al Organizatiei Natiunilor Unite, Antonio Guterres, a facut, in 

deschiderea unui summit, un apel catre autoritatile locale si companiile private sa 

anuleze proiectele de exploatare a carbunelui "pentru a incheia aceasta dependenta 

mortala". 

 

"Astazi, fac un apel la toate guvernele, companiile private si autoritati locale sa 

indeplineasca trei pasi. In primul rand, sa anuleze toate proiectele bazate 

pe carbune pentru a incheia aceasta dependenta mortala. In al doilea rand, sa 

incheie toate finantarile internationale oferite minelor de carbuni. In al treilea rand, 

sa demareze efortul global pentru a organiza tranzitia muncitorilor din domeniu 

catre alte sectoare, inclusiv prin discutii la fiecare uzina in parte", a spus Guterres, 

in deschiderea summitului unui grup de tari si companii (PPCA - Powering Past 

Coal Alliance) care incearca sa elimine carbunele ca forma de productie de 

energie. 

 

Eliminarea carbunelui din productia de energie este poate cel mai important pas 

pentru a gestiona criza climatica cu care se confrunta omenirea si planeta, potrivit 

The Guardian, citat de Digi24.ro. 

 

PPCA a fost fondata de Regatul Unit si Canada in 2017, UK fiind una dintre tarile 

care sustine ca va elimina complet folosirea carbunelui pana in 2024. 

 

 

https://ziare.com/mediu/carbune/
https://ziare.com/economie/stiri-economice/timmermans-sper-ca-romania-va-veni-cu-un-plan-de-renuntare-totala-la-carbune-1663829
https://www.digi24.ro/stiri/sci-tech/natura-si-mediu/onu-toate-proiectele-de-exploatare-a-carbunelui-trebuie-sa-inceteze-imediat-aceasta-dependenta-este-mortala-1461431
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Un summit climatic al ONU urmeaza sa aiba loc in Regatul Unit in luna noiembrie. 

(Sursa: ziare.com) 

 


